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Protokół nr 14/2020 

posiedzenia Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej  

Rady Miejskiej Inowrocławia, odbytego w dniu 17 lutego 2020 r.   

w Urzędzie Miasta Inowrocławia, al. Ratuszowa 36. 
 

 

Czas  trwania posiedzenia 14.15 – 14.40. 
 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1. Stolarska Lidia     – Przewodnicząca Komisji 

2. Olszewski Grzegorz  – Członek Komisji  

3. Podogrodzka Ewa  – Członek Komisji 

4. Żukowska Maria   – Członek Komisji 
 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia. 

2. Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień w Inowrocławiu. 

Listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1 i 2  

do protokołu. 
 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum.  
 

Posiedzenie Komisji otworzyła Pani Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji, która  

zgodnie z listą obecności stwierdziła, że w obradach Komisji  uczestniczy 4 radnych, 

co wobec ustalonego składu Komisji wynoszącego 4 osoby, stanowi kworum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
 

Ad 2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 
 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu nr 13/2019 posiedzenia Komisji. 

4. Ocena realizacji „Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania           

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii” w 2019 r. 

5. Sprawy wymagające opinii Komisji – przyjęcie sprawozdania z działalności 

Komisji za 2019 r. 

6. Sprawy bieżące. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem porządku dziennego obrad? 
  

głosowanie:  za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 
 

Do porządku obrad nie wniesiono żadnych uwag.  
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Ad 3. Przyjęcie protokołu nr 13/2019 posiedzenia Komisji. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem protokołu nr 13/2019  posiedzenia Komisji? 
 

głosowanie:  za – 3, przeciw - 0, wstrzym. się – 1. 
 

Ad 4. Ocena realizacji „Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania           

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii” w 2019 r. 
 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Przedstawił informację pt. „Miejski Program Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych”. Dodał, że ostatnia kontrola Regionalnej Izby 

Obrachunkowej wskazała, że należałoby program uchwalić przed końcem roku, 

a sprawozdanie zrobić po wykonaniu budżetu. My się z tym stanowiskiem nie 

zgodziliśmy. Pani dyrektor stosowne odwołanie złożyła, ale RIO wydała 

postanowienie i musieliśmy to wykonać. Dlatego Rada Miejska w ubiegłym roku 

przyjęła już program na następny rok, nie mając sprawozdania. Dlatego zgodnie 

z zaleceniami RIO od tego roku najpierw będzie program, a potem sprawozdanie za 

rok poprzedni. Teraz w kolejnych latach już tak będzie. Jeżeli chodzi o program to 

macie tu Państwo wszystko dość szczegółowo opisane. 
 

Grzegorz Olszewski  - radny RMI: 

Treść tego sprawozdania jest z w zasadzie powtórką tego sprawozdania z ubiegłego 

roku, zmianą są informacje z wykonania. W tych czterech świetlicach 

socjoterapeutycznych są organizowane różnego rodzaju zajęcia, m.in. pomoc 

w wyrównywaniu braków edukacyjnych. Zajęcia odbywają się w przedziale godzin 

14.00 - 19.00. Czy jest w miarę przyzwoite zainteresowanie tymi zajęciami ? 
 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień w Inowrocławiu: 

Tak, oczywiście. Dzieci mają duże zaległości i mają możliwość nadrobienia.  
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Co roku dostajemy wytyczne, jeżeli chodzi o różnego rodzaju programy i zawsze się 

ostrzega przed różnymi autorskimi programami, bo dzisiaj jest dużo podmiotów, 

które chcą wejść na rynek krzykliwym tytułem. Jednak należy bazować na 

rekomendacjach. I te programy, które my realizujemy są programami 

rekomendowanymi. To, że one mają nazwy takie same od wielu lat, ale każdy 

z programów przechodzi ewaluacje i jest zmodyfikowany na potrzeby i wyzwania 

współczesności. Jest jeszcze jedna świetlica, która też funkcjonuje na tych samych 

zasadach, którą prowadzi Terenowy Komitet Ochrony Praw Dziecka w ramach 

powierzenia zadań, w ramach konkursów ofert dla organizacji pozarządowych przy 

ul. Krzywoustego. Z tej świetlicy korzysta 20 dzieci. 
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Grzegorz Olszewski  - radny RMI: 

Patrząc na te informacje w ramach rozwiązywania problemów alkoholowych to 

Komisja podczas 25 posiedzeń wydała 257 opinii w formie postanowień, z których 

195 dotyczyło sprzedaży napojów alkoholowych, z czego widać, że ta sprzedaż jest 

jednak coraz większa, z roku na rok konsumpcja alkoholu rośnie. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Specjaliści wskazują na zmianę modelu picia. Kiedyś to było picie towarzyskie, 

okazjonalne, a jak ktoś miał problem z alkoholem i szedł kupować pół litra wódki to 

musiał jakoś to skonsumować, musiał gdzieś iść, się ukryć i wypić i to picie było w 

samotności. Natomiast wprowadzenie tych „małpek” spowodowało pewną 

powszechność picia. Dla tych wszystkich osób, które mają problem z alkoholem jest 

to ułatwiony model spożycia. To już nie jest okazjonalne picie z kimś, tylko można 

wypić wszędzie. Nie ma napiętnowania, w tej chwili jest to powszechne. Ta grupa 

osób, która ma problem z alkoholem to wykorzystuje. Rynek mężczyzn jest już 

zdobyty, natomiast teraz zdobywa się rynek kobiet. Te „małpki” są teraz różne: 30 

procentowe, smakowe po to, żeby zyskać kolejnego klienta i niestety ilość 

sprzedawanych „małpek” jest niebotyczna. Powodują one, że jest to indywidualna 

dawka alkoholu, można je wypić bezkarnie, w każdym miejscu i pozbyć się 

opakowania w każdej chwili, co nie jest krępujące i to jest niebezpieczne zjawisko. 
 

Ewa Podogrodzka  - radna RMI: 

W Polsce kultura picia jest straszna. Może Polacy nie wypijają aż tak dużych ilości 

alkoholu, ale kultura picia jest straszna. Młodzież sobie nie wyobraża spotkania bez 

piwa. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Wszystkie statystyki mówią, że ograniczenie punktów sprzedaży będzie powodować 

to, że będzie mniejsze spożycie. Problemu z dostępem teraz nie ma żadnego. To jest 

kwestia modelu wychowania i kreowania pewniej mody na niepicie, niepalenie. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Mam pytanie odnośnie form pomocy grupowej. Organizacja i finansowanie 

superwizji klinicznej pracowników. Czy można podać przykład na superwizje 

kliniczne? 
 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień w Inowrocławiu: 

Superwizje są jakby pogłębionym procesem pracy terapeutów, ponieważ oni także 

mają problemy jeżeli chodzi o swoja pracę, bo nie zawsze wiedzą, gdzie problem 

u człowieka leży. Muszą więc takie przypadki omawiać na superwizji klinicznej, 

wtedy mają psychologa z zewnątrz, który zapoznaje się z tematem i cała grupa to 

omawia. Jak jest problem to zawsze mogą liczyć na pomoc psychiatry, psychologa i 

oczywiście superwizora, który do nas przyjeżdża. Takie grupy superwizyjne dotyczą 

również wychowawców świetlic, bo oni też mają problemy z dziećmi. 
 

Grzegorz Olszewski  - radny RMI: 

Na stronie 15 punkt 3 pomoc prawna.  Kto udziela tej pomocy prawnej ? 
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Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień w Inowrocławiu: 

W ramach programu opłacamy prawnika, który udziela porad prawnych osobom, 

które potrzebują pomocy.  
 

Więcej pytań nie było. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania 

z realizacji „Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii” w 2019 r. 
 

głosowanie: za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 
 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356 z późn. zm.), Komisja Zdrowia, 

Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 2/2020  

o pozytywnym zaopiniowaniu informacji „Pomoc osobom bezdomnym na 

terenie Miasta Inowrocławia w okresie zimowym 2019/2020”. 
 

Ad 5. Sprawy wymagające opinii Komisji. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie wniosek o przyjęcie  sprawozdania 

z działalności Komisji za 2019 r.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 

Głosowanie:  za  - 3, przeciw – 0, wstrzym. się  - 1. 
 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356 z późn. zm.), Komisja Zdrowia, 

Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 3/2020 o pozytywnym 

zaopiniowaniu sprawozdania z działalności Komisji za 2019 r. 
 

Ad 6. Sprawy bieżące.  
 

Nie było. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca zamknęła posiedzenie 

Komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji 

 

Lidia Stolarska 
 

Protokołowała: 

Adriana Leszczyńska 


